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P R O T O K Ó Ł  Nr XXIX/2017 

z XXIX sesji Rady Gminy Kraszewice odbytej 12 maj 2017 r.  

w sali sesyjnej Urzędu Gminy Kraszewice 

  

Przewodniczący Rady Gminy Artur Chowański o godz. 10:00 otworzył sesję i 

po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w 

posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji. Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 

i 2 do nin. protokołu.  

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad dzisiejszej 

sesji przedstawia się następująco:  

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXIX sesji Rady Gminy. 

3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad i XXVIII sesji Rady Gminy. 

5. Informacja z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za  2016 rok oraz 

przedstawienie potrzeb w tym zakresie. 

6.Przedstawienie zasobów pomocy społecznej za rok 2016 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym i z realizacji 

uchwał. 

8. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

9. Przedstawienie protokołu nr 17  Komisji Rewizyjnej  nr 17 z dnia       

    16.03.2017 

10. Podjęcie uchwał w sprawie: 

            1) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę    

            Kraszewice do sp. Regionalny Zakład Zagospodarowania Odpadów      

             sp. z o.o. poprzez nabycie udziałów w sp. Regionalny Zakład Zagospodarowania    

            Odpadów sp. z o.o 

           2)wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowej 

            3)deklaracja o podjęciu uchwały w sprawie zaliczenia drogi w Kuźnicy                 

              Grabowskiej do kategorii dróg gminnych  

     4) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

     5)zmian w Budżecie Gminy Kraszewice na 2017rok  

     6)zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2021 

11. Wnioski i zapytania radnych. 

12.  Odpowiedzi na wnioski. 

13. Zakończenie obrad sesji.    

 

 

 

W sprawie porządku obrad  zgłaszano następujące uwagi  

Radny Jan Wojtaszek złożył wniosek o wykreślenie z porządku obrad sesji w  

punkcie 10 podpunktu 1„uchwała w sprawie wyrażenia zgody na  
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przystąpienie przez Gminę Kraszewice do sp. Regionalny Zakład  

Zagospodarowania Odpadów  sp. z o.o. poprzez nabycie udziałów w  

Sp. Regionalny Zakład Zagospodarowania Odpadów sp. z o.o  

Wniosek stanowi załącznik nr 3 

  

(za – 4 głosów, przeciw – 5 głosów, wstrzymało się – 2 głosów). 

W związku z powyższym wniosek  został odrzucony  

 

Punkt 3. Wybór Sekretarza obrad sesji. 

Na Sekretarza Obrad XXIX Sesji Rady Gminy wybrany został radny    

Radosław Gatkowski .   

 

Punkt 4. Przyjęcie protokołu z obrad XXVIII sesji Rady Gminy. 

Radny Jan Kędzia złożył wniosek o przyjęcie protokołu na kolejnej sesji ponieważ 

protokół nie został dostarczony na 4 dni przed sesją 

    Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za  tym aby przyjęcie protokołu  nr 

XXVIII/2017 wycofać i przyjąć na kolejnej sesji  

W wyniku jawnego głosowania protokół  nie został przyjęty przez Radę. 

  (za – 4 głosów, przeciw – 5 głosów, wstrzymało się – 6 głosów). 

 

Punkt 5. Informacja z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za  2016 rok 

oraz przedstawienie potrzeb w tym zakresie. 

 

W sprawie sprawozdania nie zgłaszano innych uwag ani zapytań. 

Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do akceptującej wiadomości. 

Sprawozdanie  stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu  

 

Punkt 6 Przedstawienie zasobów pomocy społecznej za rok 2016 

              

W sprawie informacji na temat zasobów społecznych za rok 2016 

Nie zgłaszano uwag i zapytań. Rada Gminy przyjęła powyższe sprawozdanie do 

akceptującej wiadomości  

Informacja stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu  

 

 

Punkt 7.  Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym    

               i z realizacji uchwał. 

 

Wójt Gminy przedłożył Radzie sprawozdanie nt. swojej działalności                       

i z realizacji uchwał w okresie międzysesyjnym, a więc od ostatniej sesji                  

w dniu 24 marca 2017 r.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

W sprawie sprawozdania zgłoszono następujące uwagi i zapytania : 

Radny Jan Kędzia miał zapytanie dotyczące złożonych wniosków które są w trakcie 

pozytywnej oceny  a dokładnie o wniosek Wlkp. Fundusz Ochrony Środowiska i 
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Gospodarki Wodnej. Kredyt który możemy zaciągnąć na tę inwestycje to jest 

umorzenie w wysokości 10%, ale z tych informacji które uzyskałem od pani która si 

e zajmuje wypełnianiem wniosków iż jest możliwość umorzenia vatu  i dodając do 

tego 10% byłoby to znaczne umorzenie bo byłoby to ok. 30%. Dowiedziałem się 

również że kredyt ten można zaciągnąć na 10 lat i jest oprocentowany na 0,5% w 

skali roku. 

Druga sprawa to Dworek w Kuźnicy Grabowskiej. Jestem zdumiony iż my nie 

jesteśmy właścicielami a żąda się od nas płacenia dzierżawy. 

Wójt Gminy Odpowiedział: jeśli chodzi o pierwsze pytanie to niestety nie możemy 

tego vatu odciągnąć bo zmieniły się przepisy pod nadzorem Ministra Finansów. 

Decyzję  w sprawie kredytu będziemy podejmować dopiero wtedy kiedy na piśmie  

dostaniemy  z PROW że  nie  mamy szans 

Jeśli chodzi o drugą sprawę to chodzi o to iż meble i sprzęt w dworku jest 

własnością Stowarzyszenia choć Wójt takiego dokumentu nie widział. My nie 

jesteśmy właścicielem Dworku ale mamy umowę użyczenia. 

Radna Małgorzata Broniecka wypowiedziała się iż jest zawiedziona wypowiedzią 

wójta iż bardzo małe szanse są na zrobienie w tym roku drogi w Jaźwinach. Nie 

mamy żadnej gwarancji iż przy następnym naborze nasz wniosek będzie 

pozytywnie rozpatrzony. Z drugiej strony jeśli poczekamy z tą drogą kolejny rok to 

zostanie tylko tych 5 miejsc gdzie była zrobiona nowa nakładka. Dobrze by było 

zrobić chociaż drogę od traktu wieruszowskiego przez wieś . 

Wójt Gminy  odp:  ja nie mówiłem że nie będzie robiona droga ale że nie będziemy 

mieli dofinansowania. Natomiast mówiłem o tym iż trzeba się zastanowić czy 

będziemy robić etapami z środków własnych czy będziemy jeszcze raz składać 

wniosek na jesień i wtedy robimy wiosną. 

Radny jan Wojtaszek  czy nie byłoby lepiej złożyć wniosek o przekazanie na 

własność tego dworku w formie darowizny ? 

 

 

Punkt 8. Informacja z działalności Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 

       Informację przedstawił Przewodniczący Rady Gminy, Artur Chowański. 

25 kwietnia przewodniczący brał udział w zebraniu walnym  KSK  Play Basket i 

udzielono  absolutorium  przedstawiono działalność w 2016r i plany na bieżący rok. 

3 maja brał udział w uroczystości rocznicy  uchwalenia konstytucji 3 maja i świcie 

strażaka  

Odbyły się 4 spotkania komisji stałych. (komisja rolnictwa 5 maja , komisja budżetu 

8 maja , Komisja rewizyjna 9 maja i komisja Oświaty 10 maja ) 

Radny Jan Kędzia przedstawił informację z posiedzenia Komisji rolnictwa   

Sprawozdanie stanowi  załącznik nr 7 do  niniejszego protokołu  

 

Radny Jan Wojtaszek  przedstawił sprawozdanie z komisji Budżetowej które 

brzmiało następująco: komisja miała swoje posiedzenie w dniu 8 maj 2017 i 

zajmowała się zmianami w budżecie, zmianami wieloletniej prognozy finansowej 

analizą dotychczasowej  realizacji zadań i ewentualnych modyfikacje  

długoterminowego plany inwestycyjnego Gminy Kraszewice na lata  
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2016-2022.Analiza dotychczasowych działań dotyczących budowy przedszkola w 

Kraszewicach. projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie 

nieruchomości     gruntowej. Deklaracja o podjęciu uchwały w sprawie zaliczenia 

drogi w Kuźnicy    Grabowskiej do kategorii dróg gminnych . komisja zaopiniowała 

pozytywnie uchwały jednogłośnie . Odnośnie analizy realizacji dotychczasowych 

zadań. Wieloletni Plan Inwestycyjny jest realizowany bardzo dobrze . Radny 

powiedział o zrealizowanych inwestycjach 

  Wieloletni Plan Inwestycyjny  stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu  

        Następnym punktem była analiza dotychczasowych działań i zamierzeń w 

sprawie budowy przedszkola jak pan Wójt powiedział jest w trakcie projektu do tej 

pory wydano 187 tys. na projekt techniczny na budowę przedszkola i dokumentacja  

projektową.  

Radny Adrian Kruszakin przedstawił sprawozdanie z Komisji Oświaty ,  co stanowi 

załącznik nr 9 do niniejszego protokołu  

 

 

 

 

Punkt 9. Przedstawienie protokołu nr 17  Komisji Rewizyjnej   z     

                dnia16.03.2017 

 

Protokół przedstawiła przewodnicząca komisji Małgorzata Broniecka 

Co stanowi załącznik nr 10 do niniejszego  protokołu  

Do protokołu były następujące uwagi i zapytania  

Radny jan Kędzia miał uwagę że te dane które pani przewodnicząca podaje 

odnośnie 2015r iż to się zmniejszyło o 81 tys. zł my tego w protokole nie mamy. 

Radna Małgorzata Broniecka odp. iż tego nie ma w protokole ponieważ jest on 

pisany do Rio za rok 2016 r. Dopowiem że za 2015 rok zadłużenie z wszystkich 

tytułów wynosiło 410 272,86zł w tym za 2016rok 329 188,21zł czyli zadłużenie 

spadło o 81084,65 tys. 

Radny Ilski Ryszard ponieważ pani mówiła że za wszystkie lata zadłużenie jest 329 

tys a my mamy w protokole iż jest to za 2016r. 

Radny Jan Kędzia dopowiedział czy mogłaby Pani Radnym przekazać taką 

informację jakie było zadłużenie doliczając lata ubiegłe 

Radna Małgorzata Broniecka odp iż będzie przygotowana dziś odpowiedź w 

wolnych wnioskach  

Radny jan Wojtaszek zapytał na jakiej podstawie prawnej naliczane jest wysokość 

stawki czynszu dzierżawnego za grunt stanowiący własność gminy? 

Radna Małgorzata Broniecka odpowiedziała iż nie ma stałej stawki która ustalana 

jest wszystko zależy i od  lokalu. 

Radny Jan Wojtaszek  odczytał zasady oddawania pod dzierżawę lub najem 

nieruchomości stanowiącej własność gminy ustala Rada Gminy a stawkę ustala 

Wójt. Jeśli czegoś takiego nie ma to zarządzenie takie trzeba wydać. Pisze pani w  

wniosku  że należy zakończyć umowę dzierżawy gruntów rolnych z osobami 
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zalegającymi z opłatami . Czy nie należy najpierw wystąpić z pismem o wypłatę 

zaległości ? 

Radna Małgorzata Broniecka odpowiedziała iż było to już zrobione i mimo to nie 

przyniosło skutku  

Radny Jan Wojtaszek zapytał czy komisja analizowała niepłacenie należności w 

Kuźnicy Grabowskiej jak wygląda ta sprawa ? 

Radna Małgorzata Broniecka odp: z tego co komisja wie żadna dzierżawa nie była 

płacona  

Radny Jan Wojtaszek powiedział że w uchwale mamy napisane ze jeśli dzierżawca 

nie płaci dzierżawy ustala się stawki umowne. Jeśli nie mamy zarządzenia nie 

wiemy jaką karę umowną mamy naliczać. Radny złożył wniosek o opracowanie 

takiego zarządzenia odnośnie ustalenia wysokości stawek  czynszu dzierżawnego za 

grunt stanowiący własność gminy. 

Radny Jan Kędzia chciał odnieść się do wypowiedzi Wojtaszka dotyczącą 

odpłatności za dzierżawę. Moim zdaniem Wójt nalicza dzierżawę do dzierżawców 

na podstawie danych GUS i są wyliczane od kwintala zboża. 

Radny Jan Wojtaszek dopowiedział iż aby pracownik mógł naliczyć dzierżawę 

trzeba mieć podstawę . 

 

Punkt 10. Podjęcie uchwał w sprawie  

 

 

1) uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Kraszewice do  

sp. Regionalny Zakład Zagospodarowania Odpadów    Sp. z o.o. poprzez nabycie 

udziałów w Sp. Regionalny Zakład Zagospodarowania  

     Odpadów Sp. z o.o 

 

Wójt gminy wypowiedział się iż śmieci z naszej Gminy nie sa dowożone nie w 

dowolne miejsce ponieważ każda gmina jest przypisana do swojego regionu my 

jesteśmy w regionie 9i w tym regionie miejsce zagospodarowywania odpadów sa 

dwie instalację. Instalacja w Olszowej a druga nowa na ul Staroprzygodzkiej w 

Ostrowie Wlkp. Jeśli my wykupimy udział w zagospodarowywaniu odpadów to 

proszę nie mówić mieszkańcom że musimy przejść na worki bo to całkowita 

nieprawda ponieważ dla regionalnej instalacji odtwarzania przetwarzania odpadów 

to nie mja znaczenia czy śmieci przyjadą w workach czy luzem. Znaczenie ma to co 

napiszemy w specyfikacji i my określimy że śmieci mają być odbierane w koszach 

to tak musi być i żadna  firma nie wygra przetargu jeśli nie spełni warunków. A w 

tej uchwale chodzi o to że jeśli przystąpimy do RZZO to mamy możliwość 

skorzystania z preferencyjnych cen czyli z tzw. rekompensaty. Czyli cena za 1 tonę 

odpadów  będzie niższa niż w przypadku Gmin które nie będą udziałowcami. Nie 

jest też powiedziane że jak wykupimy udział to nie przystąpimy do przetargu. Choć 

to dopiero za dwa lata. 

              Dziś mamy zdecydować czy wykupić udział w RZZO w kwocie 1000zł i to jest cena       

        która obowiązuje do końca czerwca. W tej chwili zmieniły się przepisy w kwestii 

nabywania udziału w Spółkach i teraz aby nabyć udział najpierw musi być zrobiona 
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wycena całościowego majątku spółki i wtedy liczy się proporcjonalnie wartość tego 

udziału do całości wartości spółki. Gdybyśmy zrobili dziś wycenę majątku to koszt 

takiego udziału musiałby być na poziomie 40 lub 50 tys. zł 

       Wójt przedstawił projekt uchwały. 

       Do projektu Uchwały zgłoszono następujące wnioski i zapytania: 

  

        Radny Jan Kędzia powiedział iż zgadza się z wypowiedzią wójta i chciał wyjaśnić 

radnym dlaczego mieli zwiększoną opłatę z 6,5 zł na 8,5 zl. ze względu na to że 

zamknięto instalację RIPOK w Ostrzeszowie a przeniesiono do instalacji w Olszowej w 

Ostrzeszowie mieliśmy przyjmowane odpady za 240zł a w Olszowie za 300zł  Nowa 

instalacja została otwarta w Ostrowie  w 2016 r.za 36 mln zł . i są tu korzystne kwotę dla 

udziałowców było 250 zł a teraz 224 zł dla udziałowców Wykup tego udziału może nam 

pozwolić że następna rada będzie mogła podjąć uchwałę o obniżeniu odpłatności za 

odpady komunalne. Jako przewodniczący komisji rolniczej jestem za wykupem udziału  

       Radny Jan Wojtaszek czy firma zagwarantuje nam cenę jaką obiecała na jak długo ? 

        Wójt Gminy odpowiedział iż nie ma takiej firmy która zagwarantuje panu że w 

przyszłym roku będą mieli takie same ceny jak teraz. 

       Radny Jan Wojtaszek dopowiedział że nas interesuje najwięcej niska ceną i aby były 

pojemniki i czas pokaże jak będzie. I czy Wójt jest w stanie powiedzieć czy kolejny 

przetarg będzie rozdzielony na dowóz i na odbiór czy będzie na całość. 

       Wójt Gminy odpowiedział iż to już będzie pytanie do następcy 

       Radny jan Wojtaszek  złożył wniosek  aby przy projekcie uchwały głosować imiennie 

       Przewodniczący rady Artur Chowański zapytał radcy prawnego czy jest taka możliwość 

głosowania imiennego ale pani radczyni odpowiedział aiz nie jest to możliwe. 

       Radny Jan Wojtaszek zapytał czy uchwała będzie ważna jeśli nie jest zgodna z statutem  

gdyż nie jest parafowana ?  

       Radczyni Prawna odp: iż nie jest to istotne naruszenie  

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   innych uwag i 

zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały 

 (za – 13 głosów, przeciw - 1 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła Uchwałę nr  

XXIX/167 /2017 Rady Gminy Kraszewice z dnia 12 maja 2017 w sprawie  w sprawie 

wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Kraszewice do spółki Regionalny 

Zakład Zagospodarowania Odpadów sp. z o.o. poprzez nabycie udziałów w spółce 

Regionalny Zakład Zagospodarowania Odpadów sp. z o.o. 

                      

która stanowi załącznik nr 11  do niniejszego protokołu. 

 

2) wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości     gruntowej 

      Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały  
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Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   innych uwag i 

zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały 

(za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła Uchwałę 

Uchwała Nr.  XXIX/168/2017  Rady Gminy w Kraszewicach  z dnia 12.05.2017 w 

sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowej 

 

która stanowi załącznik nr 12  do niniejszego protokołu. 

 

 

 

2) deklaracja o podjęciu uchwały w sprawie zaliczenia drogi w Kuźnicy              

Grabowskiej do kategorii dróg gminnych  

 

Wójt Gminy wypowiedział się iż nie są w stanie w tej chwili podjąć stosownej 

uchwały według  prawa dlatego musimy  podjąć deklaracje. My musimy zdeklarować 

iż wciągu 6 miesięcy od nieodpłatnego przekazania przez Agencję Nieruchomości 

Rolnych na rzecz Gminy Kraszewice nieruchomości gruntowej. 

 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   innych uwag i 

zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały 

(za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła Deklarację   

nr XXIX/1/2017 Deklaracja o podjęciu uchwały w sprawie zaliczenia drogi w 

Kuźnicy       Grabowskiej do kategorii dróg gminnych  

 

która stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokołu. 

 

 

 

3) Wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

 

Wójt Gminy wypowiedział  się iż chodzi o powierzchnie która stanowi łącznik  między ul 

polną a tzw. wałem który prowadzi bezpośrednio do ul kaliskiej. Na dzień dzisiejszy jest 

to nieużytek mieszkańca Wrocławia  który zgodził się nam to odsprzedać za kwotę  8 tys. 

zł 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące wnioski i zapytania : 

Radny Jan Kędzia Moje zdanie następujące ponieważ w uzasadnieniu jest napisane że 

stanowiące osób fizycznych . A moim zdaniem powinna być osoba 

Wójt Gminy odp:   iż jest to małżeństwo i maja wspólnotę majątkową 
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Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   innych uwag i 

zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

Kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały 

(za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła 

Uchwałę   Nr.  XXIX /169 /2017 Rady Gminy w Kraszewicach  w sprawie 

wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości gruntowej 

  

która stanowi załącznik nr 14  do niniejszego protokołu. 

 

4) zmian w Budżecie Gminy Kraszewice na 2017rok 

 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   żadnych  uwag i 

zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 14 radnych 

przyjęła projekt uchwały 

(za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) i podjęła Uchwała 

Nr.  XXIX 170 2017 Rady Gminy w Kraszewicach z dnia 12.05.2017w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Kraszewice na 2017 rok. 
 

która stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokołu. 

 

 

5)  zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2017-2021 

Projekt uchwały został przedstawiony przez Skarbnika Gminy. 

W sprawie projektu uchwały zgłoszono następujące uwagi i zapytania: 

Radny Jan Kędzia zadał pytanie dotyczące załącznika nr 1dot. spłaty rat kapitałowych 

kredytów i pożyczek oraz papierów wartościowych i wynosi  227700 .Jakie będzie 

oprocentowanie tych zaciągniętych kredytów. Czy są jakieś kalkulacje 

przeprowadzone  

Pani Skarbnik odp : to jest tylko prognoza więc nie wiemy jakie będzie 

oprocentowanie kredytów które być może będą zaciągane  

Radny Jan Wojtaszek zadał pytanie dotyczące Gminnego programu rewitalizacji  

zapytał na jakim etapie w tej chwili jest i jaka kwota została wydana z tej kwoty24900 

zaplanowanej  na 2017r 24900zł  

Wójt Gminy odp: że nie mogę w tej chwili powiedzieć jaka kwota wydana a jesteśmy 

na etapie zbierania dokumentów i jesteśmy przed etapem ogłoszenia konsultacji 

społecznych  
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Ponieważ w sprawie przedstawionego projektu uchwały nie zgłaszano   innych 

uwag i zapytań, Przewodniczący Rady Gminy zapytał:   

kto z radnych jest za przyjęciem przedstawionego projektu? 

W wyniku jawnego głosowania stwierdził, że Rada Gminy w obecności 13 radnych 

przyjęła projekt uchwały  

(za – 14 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów) 

 i podjęła Uchwała Nr.  XXIX/171/2017 Rady Gminy w Kraszewicach z dn. 

12.05.2017 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kraszewice na2017-2021 
 

która stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

 

 

  

Punkt 8. Wnioski i zapytania radnych. 

Złożono następujące wnioski i zapytania:  

Radny Adrian  Kruszakin   złożył wniosek aby wstrzymać 50 tys. zł na pomoc  dla 

powiatu na drogę przy ul wieluńskiej do momentu spotkania mieszkańców 

Głuszyny z panem Starostą i wyjaśnienie tej sprawy . Radny wyjaśnił iż w 

Głuszynie obiecane zostało że zostanie zrobione 300m nakładki potem było troszkę 

zmieniane i miało być zrobione część drogi w Głuszynie i odwodnienie. Teraz 

wygląda na to że się z tego Powiat wycofał dlatego uważam że nie może być tak że 

my wspieramy powiat a powiat wycofuje się z pewnych deklaracji i ustaleń. 

Radny Jan Kędzia  zapytał radnego czy chce iść na wojnę  z powiatem i radnymi 

powiatu . Oni się wystarali aby nam położyć dywanik na ul. wieluńskiej. Wdg mnie 

to jest bardzo dobry wniosek aby iść na wojnę z Starostą Powiatu . 

Radny Adrian Kruszakin odp: że moje zdanie jest takie skoro my dotrzymujemy 

słowa to powiat tez powinien. Jeśli są pewne deklarację to powinno być obustronne 

dotrzymywanie słowa  

Radny Jan Kędzia dopowiedział  że samo odwodnienie drogi będzie  kosztowało ok  

350tys. 

Wójt Gminy chciał również się wypowiedzieć w tej sprawie i stwierdził iż nie 

zgadza się z zdaniem radnego Kędzi ponieważ czym różni się ulica wieluńska od 

ulicy w Głuszynie . Są to obydwie drogi powiatowe. Wójt uczestniczył w rozmowie 

z Starostą. Wstępnie było zaplanowane 300m w lesie  i jakby zrobili w takiej formie 

jak do tej pory to zanim doszliby z asfaltem do centrum Głuszyny to musieliby się 

wrócić aby te nakładkę naprawi. Sam Zaproponował wójt układ wiązany z panem 

Starostą że ja przekonam radę aby udzieliła pomocy  finansowej w formie 50tys a 

pan starosta może zdjąć te pieniądze z tych 300m znaleźć dodatkowe i dołożyć do 

kolektora w Głuszynie. 

Sołtys Józef Adamus wypowiedział się jeśli chodzi o chodnik i drogę w Głuszynie 

to został postawiony pasek pół metrowy nie został zrobiony chodnik. W połowie 

Głuszyny od kaplicy i dalej jest poszerzona droga do samego chodnika. Jest duże 
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błoto i dziury. Chodnik za chwile się zapadnie. Chodzi aby to odwodnić i położyć  

asfalt do samego chodnika. 

Druga Sprawa to iż nie namalowano pasów i znaków poprzecznych. Po zmiane 

organizacji ruchu niektórzy jeszcze jeżdżą na pamięć. Po rozmowie z zarządcą 

powiatowych dróg gminnych dostałem odpowiedź iż jest to w gestii gminy. 

Wójt Gminy powiedział iż droga jest powiatu a my musimy zainwestować w znaki 

organizacji ruchu.  

Radny Adrian  Kruszakin   dopowiedział iż nie zabieramy tych pieniędzy z ul. 

wieluńskiej tylko wstrzymujemy do czasu konkretnej rozmowy na argumenty z 

Starostą.  

Radny jan Kędzia wypowiedział się iż „kto daje i zabiera ten się w piekle 

poniewiera” . myśmy te środki finansowe  przyznali na nałożenie dywaniku na ul 

wieluńskiej. Teraz będziemy całkowicie niewiarygodni przetarg ma się odbyc za 

dwa dni robocze a my chcemy na sesji 12 maja zatrzymać te srodki finansowe w 

kwocie 50 tys. z Nie jesteśmy w takim układzie wiarygodnym samorządem. Jestem 

zbulwersowany  

Radny Jan Wojtaszek powiedział iż niesłusznie zganiamy wszystko na powiat. 

Przykładem jest podjęcie uchwały o pozbawienie drogi na terenie Gminy 

Kraszewice kategorii gminnej. Z drogi gminnej zrobiliśmy powiatową. Ja 

wnioskowałem czy uchwała jest uzgodniona z powiatem . teraz wychodzi problem 

finansowy gdzie inwestujemy  i remontujemy drogi powiatowe. 

 

Wójt Gminy powiedział iż było wcześniej takie porozumienie abyśmy wywołali 

uchwałę to później będzie zwrot. 

Radny Jan Wojtaszek  odnośnie chodnika który też zganiamy na powiat. Przed 

rozpoczęciem projektu trzeba odbyć konsultacje. Jeśli to droga powiatowa to się 

uzgadnia. Jest przedstawiciel powiatu i podpisuje iż uzgodniono. 

Wniosek który złożył Radny Adrian Kruszakin  aby wstrzymać 50 tys. zł na pomoc  

dla powiatu na drogę przy ul wieluńskiej do momentu spotkania mieszkańców 

Głuszyny z panem Starostą i wyjaśnienie tej sprawy. 

Poddano pod głosowanie  

(za – 11 głosów, przeciw - 2 głosów, wstrzymało się – 1 głosów) 

 

 

Radna Małgorzata Broniecka chciała nawiązać do swojej wcześniejszej wypowiedzi 

i odpowiedzieć na pytanie ile wynoszą zaległości z lat ubiegłych i jest to kwota 

234 736,44zł łącznie za lata ubiegłe  i za rok 2016 wynoszą 563 924,65zł  

Przewodniczący Rady Artur Chowański przedstawił pismo prezesa Michała Krzaka 

która stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 Radni złożyli następujące wnioski i zapytania  

Radny Ryszard Ilski  zapytał czy jeśli nie zawrzemy umowy w kwestii  co możemy 

dzierżawić to czy możemy wystąpić o to aby stowarzyszenie zabrało z naszego 

budynku swój sprzęt ? 
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Wójt Gminy  odp: iż to nie jest nasz budynek my mamy umowę użyczenia z 

powiatem. W umowie z Starostą jest napisane że stowarzyszenie może korzystać z 

jednego z pomieszczeń. Natomiast tu chodzi o sprzęt. 

Radny Sylwester Gołdyn zauważył że  jeśli chodzi o sprzęt był zgromadzony dla 

pani Marianny Powązki której spaliła się szkoła w Kuźnicy Grabowskiej ona 

tymczasowo tam mieszkała. Sponsorzy się znaleźli którzy wstawili ten sprzęt tam 

dla niej . Dlatego sprzęt w większości na pewno nie jest stowarzyszenia i oni nie 

mają żadnego aktu własności. Dlatego nie rozumiem za co mielibyśmy im płacić . 

Radny Adrian Kruszakin dopowiedział iż trzeba by było zastanowić się nad 

propozycją pana Wojtaszka nad przejęciem tego budynku. 

Wójt Gminy odp iż powiat nie przekaże nam teraz tego budynku symboliczną. 

Dlatego naszą intencją jest złożenie wniosku do WRPO  na dofinansowanie i mam 

ogromną nadzieję że się uda. 

Radny Jan Wojtaszek zapytał na jaki okres to użyczenie będzie  

Wójt Gminy odp że na czas nieokreślony 

Przewodniczący Rady Artur Chowański poinformował iż na ostatniej sesji pani 

sołtys Skraburska na ostatniej sesji złożyła wniosek o naprawę chodnika. 

Odpowiedź na to pismo była taka iż najgorsze miejsca zostaną wyremontowane 

przez pracowników z Grabowa Wójtostwa w 2017 roku a przebudowa Cała  w 

2018r  

Radny Jan Kędzia chciałby wystosować pismo z zapytaniem do Starosty czy w 

wyniku przegłosowania tego wniosku o wstrzymanie  50 tys. dla powiatu   czy nie 

będzie to skutkować tym samym że rada Powiatu z takim samym wnioskiem 

wyjdzie że zatrzymuje środki finansowe na inwestycje w pasie drogi powiatowej 

Na chodnik w Rencie i Racławicach  i na inne inwestycje. 

Wójt Gminy dopowiedział iż na chodniki nikt nie wstrzyma środków ponieważ jest 

umowa podpisana  

Radny Jan Wojtaszek chciał złożyć wniosek aby gmina nie inwestowała w budynki 

prywatne chodzi o budynek strażnicy w Jaźwinach. W dokumentacji figuruje 

użyczenia budynku od osoby prywatnej i OSP w Jaźwinach straciła możliwość 

zasiedzenia. Może dojść do sytuacji iż następca właściciela będzie chciał odzyskać 

ten budynek. 

Wójt Gminy odp iż OSP zaczęli tę sprawę regulować 

Radny Marcin Cichosz chciał podziękować za obcięcie gałęzi na orliku  

I zadał pytanie czy możemy sprzedać agregat na stadionie 

I  poprosił o naprawę siatki na orliku  

Wójt Gminy odp: iż chcą sprzedać agregat ale nie ma chętnych   

 

 

Punkt 9. Odpowiedzi na wnioski. 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania były udzielone w trakcie zadawania pytań. 

 

Punkt 10. Zakończenie obrad sesji.    

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy 
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Artur Chowański podziękował Radzie Gminy, Wójtowi Gminy, Skarbnikowi 

Gminy, dyrektorom szkół, sołtysom i pozostałym uczestnikom za udział w obradach 

- zamykając tym samym o godz. 13:10
 
XXIX sesję Rady Gminy Kraszewice.  

 

 
   Protokołowała:                       Sekretarz Obrad XXIX sesji Rady Gminy 

                      

   /-/ Lidia Plewa             /-/ Radosław Gatkowski    
 


